
Zebrać tylko tyle, ile trzeba – 
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Dzięki jedzeniu możemy rosnąć i rozwijać się. 
Pokarm dostarcza energii do pracy, zabawy i do 
wszystkich czynności, jakie wykonujemy w ciągu 
dnia. Jeżeli zabraknie nam pożywienia, tracimy 
energię.  

 

 

 

              

                       Wniosek: musimy jeść.  



 
Nasz organizm jednak jest tak skonstruowany, że nie 
możemy się najeść  
na zapas. Gdy Izraelici  
wędrowali z Egiptu do  
ziemi Kanaan, dotknął ich  
głód. Okazywali Bogu  
swoje niezadowolenie  
z tego powodu. 
 
 Przeczytaj, jak Pan Bóg odpowiedział na ich 
narzekania.  
 









Izraelici zapomnieli o mocy Boga, który wyprowadził ich 
z niewoli egipskiej i prowadził przez pustynię do ziemi 
Kanaan. Szemrali przeciw Niemu. Gdy otrzymali mannę, 
mieli zbierać tylko tyle, ile było im potrzebne. Niektórzy 
nie zaufali Bogu i starali się zachować pokarm na 
następny dzień, ale ich zapasy się niszczyły. Tylko 
szóstego dnia, gdy zebrali więcej i pozostawili na 
następny dzień,  

czyli szabat, manna  

nadawała się do 

zjedzenia.  



Manna jest symbolem Bożej miłości. Jest 
zapowiedzią chleba, który jest dla nas 
pokarmem duchowym.  

 





Jezus pragnie, byśmy karmili się Jego Ciałem 
nieustannie. Podobnie jak nie możemy najeść się 
na zapas i potrzebujemy codziennego chleba, 
tak każdego dnia potrzebujemy Boga. Jeśli 
zaufamy Mu i będziemy blisko Niego, On będzie 
nas karmił i prowadził do nieba, naszej ziemi 
obiecanej. Tylko Pan Bóg  

może zaspokoić głód duszy. 

On oczekuje naszej wiary  

w Jego moc i dobroć..  



Ten, kto karmi się Ciałem Chrystusa, otrzymuje 
siłę do pokonywania trudności.  

Eucharystia otwiera nasze  

oczy i serca, abyśmy mogli  

dostrzec, że najbliżsi, kolega  

czy koleżanka, potrzebują  

pomocy. Daje nam wewnętrzną 

 moc do pracy nad charakterem. 

 Umacnia silną wolę, gdy  

nadchodzi pokusa.  

 



W modlitwie „Ojcze nasz” mówimy „Chleba 
naszego powszedniego daj nam dzisiaj”. To 
znaczy prosimy, aby Bóg zatroszczył się o to 
wszystko, co jest konieczne do życia. Znakiem 
Jego troski jest chleb, który codziennie 
spożywamy.  



Jesteśmy także zobowiązani do wstawiania się do 
Boga w potrzebach innych. Tak jak Bóg dostrzegł 
głód Izraelitów, tak my mamy dostrzegać potrzeby 
osób żyjących wokół nas „dzisiaj”, czyli każdego 
dnia. Jesteśmy także zobowiązani do wstawiania się 
do Boga w potrzebach innych.  
Tak jak Bóg dostrzegł  
głód Izraelitów, tak my  
mamy dostrzegać potrzeby  
osób żyjących wokół nas  
„dzisiaj”, czyli każdego  
dnia.  
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Tak jak Bóg dostrzegł głód Izraelitów, tak my mamy 
dostrzegać potrzeby osób żyjących wokół nas „dzisiaj”, 
czyli każdego dnia.  
Wokół chleba wpisz, kto czeka na naszą pomoc.  
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Eucharystia to chleb, który daje nam życie 
wieczne. Karmiąc się nim, dojdziemy do nieba. 

 


